

A-25 EMAKUMEENGANAKO INDARKERIAREN kontrako nazioarteko eguna dela-eta, genero INDARKERIARI buruzko MANIFESTUA

Gaur, azaroaren 25ean, Emakumeenganako Indarkeriaren aukako Nazioarteko Egunean, **eta urteko egun guztietan**, genero-indarkeriaren aurrean gure erabateko gaitzespena adierazten dugu eta biktmei baldintzarik gabeko babes eskaintzen diegu, eta feminismoak kaleetan salatzen jarraitzeko egiten dituen deialdiekin bat egiten dugu.

Giza eskubideak urratzen dituen indarkeria gaitzesten dugu. Egiturazko indarkeria hori areagotu egin dute faktore hauek: emakumeen langabezia, lan-prekariedad, pobreziaren feminizazioa, babes sozialik eza, berdintasunerako hezkuntzan izandako atzerapenak, eta lan- eta gizarte-eskubideak galtzea. Horri esker, gaur egun ere badira gizon, enpresa eta gizarte-sektore batzuk, baina, agintaritza sentituz, gailentasuna erakutsiz eta nagusitasuna frogatu nahian, indarkeria fisikoa, psikologikoa, sexuala eta kontrolekoa erabiltzen dutenak.

Eta indarkeria horien esparruan, ezin ditugu ahaztu LBTIQ+ emakumeek jasaten dituztenak, forma asko hartzan baititzte ere, gaur egun errealtitate izaten jarraitzen dute, gure gizarteko esparru guztietan eta nola ez, gure testuinguru hurbilenean, Bilbon. Indarkeria hori ikusezina eta ezkutukoa da, eta LBTIQ+ emakume askori eragiten dien indarkeria da, non sexualitateak, gorputz anitzak eta generoak, zalantzak jartzen dute haien baztertzen dituen eta oinarrizko eskubideak kentzen dizkien arau-sistema bera. LBTIQ+ emakume askok begirada zorrotz epaitzaileak jasotzen jarraitzen dute kalean, espazio publikoetan eta beste esparru askotan; beste batzuk ez dira ausartzen esatera lesbianak direla ukapenaren eta diskriminazioaren beldurragatik; administrazio-egoera irregularragatik lan-esplotaziora behartuta daude LBTIQ+ migratutako emakume asko, aldageletatik, komunetatik etab esparruetatik botatzen zaizkien edota sartzea eragozten dieten emakume trans eta/edo pertsona ez binario asko adibide giza.

LBTQ+ emakumeek pairatzen dituzten egunero, ohikotsuneko eta sotilak diren indarkerien adibide hauek guztiak eta askoz gehiago salatzen ditugu gaur, Azaroak 25, ALDARTETIK.

MANIFIESTO en torno a las violencias de género con motivo del 25-N Día Internacional Contra la VIOLENCIA hacia las MUJERES

Hoy, 25 de noviembre, Día Internacional de la Eliminación de la Violencia hacia las Mujeres, y todos los días del año, manifestamos nuestra condena absoluta ante la violencia de género y nuestro apoyo incondicional a sus víctimas y nos adherimos a las convocatorias que desde el feminismo se llevan a cabo para seguir denunciando en las calles.

Manifestamos nuestro más contundente rechazo a una violencia que constituye una flagrante violación de los derechos humanos. Una violencia estructural que se ha visto agravada por factores como el desempleo de las mujeres, la precariedad laboral, la feminización de la pobreza, la desprotección social, los retrocesos en educación para la igualdad, y la pérdida de derechos laborales y sociales que permite que aun hoy haya hombres, empresas y sectores de la sociedad que, sintiéndose superiores y queriendo demostrar su supremacía utilizan la violencia física, psicológica, sexual y de control.

Y en el marco de esas violencias, no podemos olvidar las que sufren las mujeres LBTIQ+, que adoptan múltiples formas y que todavía hoy son una realidad que se sigue produciendo en muchos ámbitos de nuestra sociedad, y en nuestro contexto más cercano, Bilbao. Una violencia que permanece invisible y oculta, y que impacta en muchas mujeres LBTIQ+ cuya sexualidad, corporalidad y género cuestionan el sistema normativo que les excluye y les priva de sus derechos más fundamentales. Muchas mujeres LBTIQ+ siguen recibiendo miradas inquisitivas en la calle, en espacios públicos y en muchos otros ámbitos; otras, no se atreven a decir que son lesbianas por miedo al rechazo y la discriminación; muchas mujeres migradas LBTIQ+ están abocadas a la explotación laboral por su situación administrativa irregular, muchas mujeres trans y/o personas no binarias que se las echa o se les imposibilita el acceso a vestuarios, baños etc.

Estos y muchos más ejemplos de violencias cotidianas, diarias y sutiles que sufren las mujeres LBTIQ+ son los que denunciamos hoy, 25N desde ALDARTE.